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Tid och plats  
2024-02-21 klockan 09:00-12:00 i Folkets hus, B-salen 

Beslutande ledamöter 
Annika Krispinsson (C) ordförande, Göran Hillbom (C), Ulla-Britta Andersson (PRO vittinge), Birgitta 
Johansson (SPF Heby), Bernt-Erik Rutström (S), Ann-Christin Grattback Åkerblom (S), Lennart Hognert 
(RPG Östervåla) §§ 2-4, Carola Eriksson (S), Uno Philipsson (PRO Östervåla), Leif Nilsson (S), Gunilla 
Gustafsson (PRO Tärnsjö), 

Ej tjänstgörande ersättare 
Florence Emma Anvo (KD), Gun Herou (PRO Vittinge), Margareta Elmersjö (SPF Heby), Anders Kihl (RPG 
Östervåla) §§ 2-4, Ing-Marie Fogelberg (SD), Curt Fogelin (PRO Östervåla) 

Övriga närvarande 

Jenny Tobiasson, nämndsekreterare, Sebastian Runbom, kommunsekreterare, Karin Johansson, 
verksamhetschef vård- och omsorgsboende § 1, Susanne Eriksson, enhetschef Lövsta vård- och 
omsorgsboende § 1, Johakim Tallroth, föreningsansvarig kultur och fritid §§ 3-4  

Val av justerare 
Leif Nilsson (S) 

Tid och plats för justering 
2024-02-27 på Heby kommunkontor 

Justerade paragrafer 
§§ 1 - 4  

Underskrift 

 _______________________________________________________________  
Annika Krispinsson, ordförande 

 _______________________________________________________________  
Leif Nilsson, justerare 

 _______________________________________________________________  
Jenny Tobiasson, sekreterare 
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Anslagsbevis  
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ 
Kommunala pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 
2024-02-21 

Förvaringsplats för protokollet 
Kommunkontoret, Tingsgatan 11, Heby 

Datum då anslaget sätts upp 
2024-02-27 

Datum då anslaget tas ned 
2024-03-20 

Justerade paragrafer 
§§ 1 - 4  

Underskrift 

_______________________ 
Jenny Tobiasson 
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Kpr § 1 Dnr KS/2023:78 735 

Information om Nya Tallgården 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 

• Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen.  

Sammanfattning 
Verksamhetschef för vård- och omsorgsboende, lokalstrateg och verksamhetscontroller gav den 
21 november 2023 (KPR § 21/2023) information på kommunala pensionärsrådet (KPR) om den 
färdigställda behovsanalysen i dess helhet. Ytterligare information i ärendet med möjlighet till 
frågor gavs i möte med den politiska styrgruppen den 24 november 2023 till inbjudna 
representanter för Kommunala Pensionärsrådet. KPR gavs sedan möjlighet att yttra sig över 
behovsanalysen, yttrandet behövde vara Vård- och omsorgsnämnden tillhanda senast den 4 
januari 2024 för att kunna behandlas på nämndens sammanträde den 17 januari 2024 (Von § 
7/2024). Pensionärsorganisationerna inkom den 22 december 2023 med ett yttrande.  

På dagens sammanträde deltar verksamhetschef för vård- och omsorgsboenden Karin Johansson 
och Susanne Eriksson enhetschef på Lövsta vård- och omsorgsboende. I mars avser Vård- och 
omsorgsnämnden att fatta beslut om preliminärt investeringsavtal. Boendet väntas stå klart år 
2028 enligt den preliminära tidsplanen med 40 platser med en medveten överkapacitet och med 
möjlighet till expansion i framtiden.  

Visionen för ett vård- och omsorgsboende är hemvister med lägenheter som ger en hemtrevlig, 
trygg och stödjande miljö som främjar gemenskap där individen stärks och där inga korridorer 
förvillar. Vård- och omsorgsboendet ska förmedla en känsla av värme, omsorg, gemenskap och 
omtänksamhet. En väl anpassad miljö vad gäller färger, kontraster och tillgänglighet för personer 
med kognitiv svikt, demenssjukdom och/eller en fysisk funktionsnedsättning.  Erfarenheterna 
från Lövsta ska tas tillvara med vad som fungerar och vad som kan bli ännu bättre eller göras 
annorlunda.  I behovsanalysen finns ett förslag på spann mellan 30-35 kvadratmeter för 
lägenhetsyta. I boendet räknas också in att en del av dagen vistas i gemensamma lokaler i 
anslutning till lägenheten. Storleken på lägenheten påverkar både hyreskostnad för Vård- och 
omsorgsnämnden och för den enskilde hyresgästen som ska bo där.  Det kommer även finnas 
lägenheter för parboende. 

Möjligheten att få hjälp med hårvård och fotvård är viktiga synpunkter från KPR att beakta och 
finna lösningar för.  

Karin Johansson har ringt runt till olika frisörer, på Lövsta har man inget särskilt rum för hår- och 
fotvård men det går att upplåta en särskild plats när det är aktuellt. Man utgår alltid från 
brukarens vilja och de som inte kan ta sig till en frisör själva väljer ofta att bli klippta i lägenheten 
eller så ordnar man ett särskilt ställe på boendet när frisören kommer, det finns frisörstolar på 
hjul som en del frisörer tar med sig vid besök på boendena. Målet på boendet är att tillmötesgå 
alla.   

Vid fotvård gäller samma princip som med hårvården. Fotvården är viktig och personalen håller 
koll om de behövs ett besök och kan då boka ett besök på boendet alternativt om brukaren vill det 
till en salong. Om ingen anhörig kan följa med kan personalen följa med om det finns ett behov. 

När brukare flyttar till en lägenhet på något av kommunens vård- och omsorgsboenden ges 
information om vikten att upprätthålla det sociala liv, resurser och förmågor man har så länge det 
är möjligt. Bl.a. handlar det om att fortsätta besöka den frisör eller fotvårdare man anlitat sedan 
tidigare. Det är viktigt att kunna ta del av samhällets service så länge som möjligt och hälsan 
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medger. Normaliseringsprincipen är en förutsättning för att upprätthålla en social vardag. Man 
ska helt enkelt leva precis om tidigare. I annat fall, när allmäntillståndet sviktar, är erfarenheten 
att fler entreprenörer gör hembesök i sina kunders hem eller lägenhet.  

När det gäller hantering av avlidna har frågan undersökts genom att tillfråga verksamheten och 
lokala begravningsbyråer.  

Vid dödsfall på vård- och omsorgsboende görs den avlidne i ordning och sängen bäddas med fina 
lakan. Det kan t ex finnas önskemål om speciell klädsel eller att personliga saker läggs fram. 
Personalen har som rutin att förbereda för att närstående och anhöriga i lugn och ro ska kunna ta 
farväl i hemmet precis som i ordinärt boende. Lokala begravningsbyråer meddelar att 
kistläggning vid hämtning på vård- och omsorgsboende är mycket sällsynt. Liksom vård- och 
omsorgs rutiner trycker begravningsbyråerna på behovet om att avskedet i hemmiljön är viktigt.  

Skulle kistläggning bli aktuellt vid hämtning så sker det i första hand i den avlidnes lägenhet eller 
annat rum lånas om det anses av något skäl mer fördelaktigt och transport kan ske på ett bra sätt.  

Utgångspunkten har varit att ta fram ett kostnadseffektivt vård- och omsorgsboende som 
uppfyller verksamhetens krav. Avvägningar behöver göras mellan vad som behövs och på vilka 
andra sätt saker bör eller kan lösas. Därför finns idag inte inräknat särskilda lokaler för hårvård, 
fotvård och bisättning.  

Vård- och omsorgsnämnden förordar att det ska vara ett tillagningskök på Nya Tallgården. För 
sköra äldre med nedsatt aptit är många måltider spridda över dygnet avgörande för att förebygga 
undernäring.   

Livsmedelsverket kartlägger offentliga måltider sedan 2018 för den kommunala 
måltidsverksamheten och förordar tillagningskök före mottagningskök för äldreboenden. 

Sjuksköterska kan ordinera olika specialkost utefter medicinska behov och det är av största vikt 
att hög kompetens finns i köket kring multisjuka äldres behov.  

Enligt beredskaps- och kontinuitetsplan är Tallgården i händelse av kris tänkt som 
trygghetspunkt. Trygghetspunkten skall förutom att säkerställa mat till vård- och 
omsorgsboendets boende ge möjlighet för medborgare att vid ett större, långvarigt elavbrott 
kunna nyttja reservkraften och boendets tillagningskök för att värma mat, ladda mobiler och 
kunna ta del av viktig samhällsinformation m.m.  Samhällsbyggnadsnämnden som ansvarar för 
kostenheten fattade i februari beslut (Sbn § 22/2024) där man förordar ett tillagningskök på det 
nya boendet i Östervåla. 

Kommunala pensionärsrådet önskar en information om utbildningen stjärnmärkt som genomförs 
i kommunen på ett sammanträde under året.  

 

Beslutsunderlag 
Von § 7/2024  
Sbn § 22/2024 + bilaga 
Yttrande från pensionärsorganisationerna gällande planering av äldreboende 
Bildspel – KPR feb 2024 Tallgården behovsanalys process 

 

Delges  

Verksamhetschef vård- och omsorgsboende 
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Kpr § 2 Dnr KS/2023:33 106 

Mötesanteckningar från pensionärsorganisationernas förmöte 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 

• Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen.  

Sammanfattning 
Inför varje sammanträde har pensionärsorganisationerna ett förmöte där de diskuterar olika 
frågor som de önskar ta upp under kommunala pensionärsrådets sammanträde.  

Vid förra KPR påtalades behovet med lokal för att bedriva hår/fotvård i Lokalerna vid 
Lövsta. Verksamhetschefen tog till sig frågan. Då frågar vi Har man gjort någon 
undersökning om det går att ordna. Vi anser att frågan är synnerligen viktig. 

Besvarad under kpr § 1/2024 

Vid hantering av avlidna bör hänsyn till övriga boende tas vid transport ifrån avdelningen. 
Vidare har vi inte fått något svar på om det finns möjlighet att ordna ett särskilt rum för de 
avlidna. 

Besvarad under kpr § 1/2024 

Finns det möjligheter för pensionärsorganisationerna att kunna disponera rum för möten, 
ev hyra. Finns det kriterier för vilka man upplåter lokaler för. 

Besvaras under kpr § 3/2024. 

Vilka har ansvaret för snöröjning och sandning av trottoarer när det gäller gator som 
Vägverket är huvudman för. 
Daniel Hagman, gatuansvarig i Heby kommun har lämnat följande svar skriftligt. Skötsel av 
trafikverkets gång och cykelbanor/vägar sköts av underleverantörer till trafikverket. I Heby 
kommun så är det Peab som sköter driften åt dem.  

Gällande snöröjning och sandning på kommunens egna gator har man en riktlinje som man alltid 
strävar efter att utföra. Enligt den ska plogning starta vid 7 cm snö, men man brukar ploga mer 
frekvent än så.  

För boende på Torget i Heby gäller att vill man beställa mat måste man beställa en vecka i 
förväg. Den tiden måste kunna kortas betydligt. 

Katarina Virhammar, kostchef i Heby kommun har lämnat följande svar skriftligt. För att vi ska 
kunna ha varor hemma för att laga rätt antal portioner behöver verksamheten lägga beställningen 
till grossisten en vecka innan och då måste de som bor på Torget beställa en vecka innan. 

Denna fråga är fortsatt aktuell och kommer utredas vidare av kommunstyrelsen gällande 
prissättning och flexibiliteten som uppstått. 

Parkering vid vårdcentralen i Heby är ett problem då den ofta är full. Det är en fråga för 
regionen och vi har inom våra organisationer påtalat det utan resultat. Finns det möjlighet 
att kommunen kan skriva till verksamhetschefen vid vårdcertalen och påpeka problemet. 
Vi ”misstänker” det kan vara personal som utnyttjar parkeringen som är närmast entrén. 
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Vi undersöker möjligheten att bjuda in chefen för Heby vårdcentral till rådet. 

 

Beslutsunderlag 
Anteckningar från pensionärsorganisationernas förmöte 7 februari 2024 
Svar från kostenheten 
Svar från gatuansvarig 
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Kpr § 3 Dnr KS/2023:33 106 

Samlingslokaler för pensionärsorganisationerna 
 

Kommunala pensionärsrådets beslut 

• Kommunala pensionärsrådet tackar för informationen. 

Sammanfattning 
Johakim Tallroth föreningsansvarig på kultur och fritid informerar om möjligheten för 
organisationer och föreningar att hyra lokaler i Heby kommun för möten. 

De lokaler som finns att hyra i kommunen är folketshus lokaler i Heby, Östervåla och Tärnsjö. Det 
finns även rum att hyra på några av idrottsplatserna och biblioteken runt om i kommunen. 

Möjligheten att hyra lokal på skolorna verkar vara olika beroende på ort, detta skulle behöva ses 
över så det blir lika i hela kommunen. Johakim tipsar om att organisationerna skriver en skrivelse 
till kommunstyrelsen så man kan få ett svar för hur det ska se ut i hela kommunen gällande hyra 
av lokal på skolorna.  

Johakim ser gärna att föreningarna och organisationerna tar kontakt med honom eller kultur och 
fritid om de har frågor eller funderingar. 

Beslutsunderlag 
Muntlig information 
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Kpr § 4 Dnr KS/2023:34 106 

Föredragning av politiker valda till kommunala 
pensionärsrådet 2023-2026 

 

Kommunala pensionärsrådets beslut 

• Kommunala pensionärsrådet tackar för föredragningarna. 

Sammanfattning 
Vid varje sammanträde för pensionärsrådet föredrar de deltagande representanterna från 
respektive nämnd om vad som är på gång inom deras olika verksamheter.  

Samhällsbyggnadsnämnden – Bernt-Erik Rutström (S) 

Kommunfullmäktige beslutade den 2 februari 2024 (Kf § 7/2024) om ny VA-taxa, Den nya taxan 
gäller från 1 april och innebär en höjning på 30 %. Detta beror på att VA-taxan inte har justerats 
sedan 2016 och att Heby kommun 2023 har den näst lägsta VA-taxan i länet. Utgångspunkten är 
att VA-verksamheten ska vara självfinansierad genom avgifter som regleras i VA-taxan. Samtliga 
kommuner i länet har också aviserat höjningar av VA-taxan. 

Samhällsbyggnadsnämnden har fått en rapport om PFAS proverna som tagit i samtliga 
vattentäkter runt om i kommunen och värdena är låga och man kommer klara av de nya kraven 
på värden som kommer gälla från 2026. 

Man jobbar även vidare med hantering av skyfall och höga vattenflöden där man inventerat 
bäckar och åar och hur rensning av dessa skulle ske på bästa sätt, man kollar även på ansvar för 
detta då mycket är privatägt. Man undersöker även vilket ansvar staten och kommunen har för 
vissa områden som ej är klarlagt ännu. 

Alla anslutna till vatten- och avloppssystemet kommer att få en digital vattenmätare installerad. 
Denna kommer att mäta flödet av vatten och kommer möjliggöra upptäckt av vattenläckor 
snabbare då den larmar om det går åt väldigt mycket vatten. Den kommer även skicka mätningar 
till tekniska enheten automatiskt så man som privatperson slipper skicka in formulär själv. 

Kommunstyrelsen – Ann-Christin Grattback Åkerblom (S) 

Kommunikationsenheten gör en satsning på inflyttning i kommunen och man börjar med Vittinge 
som lanseras som en attraktiv del av kommunen då det finns lediga tomter och snart en nybyggd 
skola. Man gör reklam för detta i Stockholm, Uppsala, Sala och Västerås.  

Gällande myggbekämpningen så väntar man på besked från staten om bidrag. Man har även 
beslutat att Fest i Heby kommer avvecklas i sin nuvarande form då besöksfrekvensen minskat. 
Det kommer att arbetas fram en ny modell där arrangörer och föreningar kan söka stöd från 
kommunen för att genomföra arrangemang. Det finns även en hemsida upplevhebykommun.se 
där det finns information om besöksmål och en evenemangskalender för evenemang runt om i 
kommunen.   
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Kultur- och fritidsnämnden – Carola Eriksson (S) 

Man har beslutat att musikskolan byter namn till kulturskola. Man kommer från och med i år att 
genomföra stickprov på ett antal föreningar för att se att föreningsbidraget hanteras på rätt sätt.  

Utbildningsnämnden- Göran Hillbom (C) 

Väntar på att Vittinge skola ska stå klar och man kan flytta in. En anmälan till arbetsmiljöverket 
har kommit in gällande skolgården på nuvarande Vittinge skola så man har tvingas bygga ett 
staket runt skolgården och som nämnden behövt stå för kostnaden för. Skolan beräknas vara 
utflyttad efter sommaren.  

Undersommaren kommer man genomföra en Vittingedag där den nya skolan kommer vara öppen 
för allmänheten och locka människor till orten. Man väntar på besked om Harbo skola och den 
upphandlingen där man planerar för nya lokaler för förskolan som kommer byggas ihop med 
skolan. 

Meritvärden på de som avslutade skolan under våren var bra, man ser dock indikationer på att 
det kommer se sämre ut denna höst. Man jobbar med detta och man samarbetar med vård-och 
omsorgsnämnden och kultur- och fritidsnämnden för att få hemmasittare till skolan och tidiga 
insatser. Det föds mindre barn i hela landet och det kan ställa till problem när de kommer upp i 
skolålder med små klassgrupper.   

Hebygårdar/Hebyfastigheter – Leif Nilsson (S) och Carola Eriksson (S) 

Inget direkt att rapportera, man inväntar beslut från vård- och omsorgsnämnden och man har 
gjort ett studiebesök vid nya Vittinge skola.  

Vård- och omsorgsnämnden – Annika Krispinsson (C) 

Mycket information har tagits under kpr § 1/2024 gällande nytt vård- och omsorgsboende i 
Östervåla. Tanken är att ta beslut i mars om investeringsplan.  

Revisionen har genomfört en granskning om placering av barn och unga som förvaltningen jobbar 
med åtgärder för. Antalet placeringar ökar och det är svårt att lägga en budget på grund av det, de 
med för också hög arbetsbelastning på personal. Det var också många som slutade under 
perioden när det var stora problem med kollektivtrafiken.  

Vård- och omsorgsnämnden beviljar föreningsbidrag till solrosen och brottsofferjouren i Uppsala 
län. Solrosen kommer lägga ner sin lägenhet för skyddat boende då den blivit allmänt känt i 
samhället och är därmed inte längre trygg och säker.  

Gällande hemtjänsten så fungerar personalförsörjningen i söder bra det är svårare i norr.  

Beslutsunderlag 
Muntlig information 
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